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our experts re-gvalusied the IS¢ %est and
found that it wes not enly nvalidly admin-
fstered, but invalidly interpreted. In fact, 1t
showed Geception.

In November 1988, Ruby grantad a flimed
tnterview to the prees; he was schvaduled for
Fetria) in Pebruary. He sald: “Everything
pertaining to what's happensd has Dever
vome to the surface. The world will sever
ktnow the true facts 0f what oocurred: my
‘motive. . . .~ He added, “. . . [T)he people
who |have] ...e0 much @ gan...
lwill] mever Jot the frue facts . . . comme
...t the world” Unlems %the Kennedy
tnvestigation is pursaed further, Ruby may
turn out to be right. he was for 18 years.
Belin's tndividual errors oould b docu-

require responss. Belin complains that the
Warren Commission did not bave its day in
Court; he was pot permitted to testify in

.public session in the Commisaion's defense.

Belin was given an opportunity to appear in
executive session or by deposition: bs could
have made his deposition pudlic. Other
Warren Commisslon lswyers, including its
general counse], followed this procedure. All
members of the Commission and the gen-
stal counsel, in fact, appeared before the
Committee in public session, something
Belin knows, since he appeared with former
President Ford, & member of the Commis-
sion. Belin was not called ag & witness in &
pudblic session because & review of his work
showed that he had Mttle to offer. He 4id
not play a key role in the work of the Com-
misgion His testimony about the facts of
the assasslpation was secondhand. The
Committee preferred its Iacts fAirsthand.

Next, Belln offers a theory as t0 why the
Commjttee went wrong; he blames it on the
staff and that the Comimittee's work weas
conducted in secret. .

I have been associated with the work of
Congressional Committees for almost twenty
years. No Committee that T have ever worked
with was more democratic, knowledgeable, or
more in control of its own procésses than
the Belect Committee. Indeed, the Belect
Committee waa probably more democratic,
knowledgeable, and more in control of its

es than was the Warren Commission.
Witness the dissents to the work of the
Committee, but not the Commission. T make
that judgment based oa & two-year study of
the Warren Commission and personal experi-
ence with the Belsct Committee, When did
Belin conduct a similar study of the Com-
mittee? He has not even read our

Belin’'s secrecy comment_is ironic. The
Warren Commission held one day of public
hearings. Belin, who was Executive Director
of the Rockefeller Commission, was not able
to persuade his own Commission to do better.
The Select Committee held almost forty
days of public hearings on the evidence

- gathered in its two-year investigation of the

Kennedy and King cases, where the Com-
‘mittee’'s work was open to public scrutiny.
Each of the issues he criticizes were, in fact,
raised in public

The Committee’s investigation was not
held entirely in public for obvious reasons.

Classified information was involved. Reputa-
- tlons were st stake. The Committee had & -

d@uty, under House Rules, to evaluate its
evidence before it was made public. Belln
knows the character of the allegations in
the Kennedy case. Even thougn many of the
alisgations have proven to be trresponsible,
shey had to be checked out, first eonfiden-
tally. Would he have had the Committee do
otherwise?

Last, Belin grumbles that the Committes
made up its mind st the last minute. The
Committee had the basic acoustical evidence
in July. It knew then what it portended. It
all depended on what the final verdict of
the scientists was. That eame in November.
When should the Committee have made up
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fta mind, exoept ot the end whep all the evi-
@snce was in? : )

Yhen President Ford appearsd before the
Oommittee be was sasked why the work of the
Warrsn Commission had falien onh such hard
‘times. Pirst, the former Preaident sald that
its critics hed “deliberately or pegligently
misled the American peopis by mimstating
facts and omitting arucial facts. . . > Second,
he suggested that many peopie were cynical.
Third, he observed that psopie bhad not read
the report.

‘The Belect Committes should be sccorded,
8t least from former Warren OCommissiol
stafl members, the same they themselves
would bave wished to have received. I sug-
gest that Mr, Belin should beed the advice
of his client, .

8incerely,
Q. Rorxat BLAKZY,

Projessor of Law, Cornell Law School.

(Former CHlet Counsel and 8taff Direc-
tor, Belect Oommittee on Assassina-
tions.)

Tz JFK CoxsrmacYy THzoRY DOEAN'T
How Or

(By Bhanin Bpecter)

The House Assassinations Committes was

charged with informing the American public,
once and for all, af the facts of the murders
of John Kennedy and Martin Luther King.
Yet, it appears thelr report will only sxacer-
bate the very problems the committee sought
to eradicate: lingering public concern and
doubt over these watershed events of the
troudbling 1060s and mistrust in the abllity
of the government to ind an answer to the
argument over who killed John Kennedy.
- ‘The big story of the House report is the
conclusion that President Kennedy was
“probably assazainated as a result of a oon-
spiracy.” What is the evidence for this con-
clusion? The only hard evidence of a second
gunman s the results of & complex scoustics
study. ' .

The study was conducted on s acratchy
recording that was made when s paolice
motorcycls whose microphone was stuck open
transmitted the sounds of the assassinstion
to the police radic tape ai the Dallas police
headquarters. The study oconcluded timt of
the dozens of impulses on the tape, four of
these impulses represent shots fired at the
presidential limousine: the first, second and
tourth trom Oswald's lair and the third from
the grassy xnoll. Prom this, .the oonspiracy
oconclusion was ‘born.

Although the acoustics study is a scienti-
fically-derived body of data, there is lttle
precedence infi how to contextuslize
this arcane evidghce in light of the other
evidence. That id thoit the benefit of the
application of’ studies in the past, how
do we evﬂu;ﬁlx:s!ble defects and judge
fts relative Wdight among all the evidence?

The other evidence 15 sharply inconsistent
with the dctoustics study. Neither @ second
gunman nor his gun was seen by the more
than 100 in position to see. His
identity or possible involvement with Oswald
has never been discovered

No known lmpact was made by the bullet
upon the presldential limousine, #8 occu-
pants or anyons Or anything else, even
though its target was only about 25 yards
awny. Although this series of non-entities
does not prove there was no second gunman,
it does put into perspective the guentity of
evidence of » conspiracy. .

It Is interesting to note that. the evidence
thmt Oswald acted alone is 50 strong that the
House Committea's draft inal report, written
before the testimony of the acousatics experts,
stated that “thers is insuficlent evidence to
find there was s conspiracy.”

While the evidence of A comspiracy is ten-
uous, the evidsnce that Oswald was the

assassin i3 trrefutable. To the committee's

question as to whether the evidence is de-
pendsble. While the acoustics sxperts wsre

nario of the assassination. That is, the tape
provides & timepiece for the aasasaination.

The acoustics analysls holds that the sec-
ond shot occurred 1.86 seconds after the first,
the third 8.83 seconds after the second and
fourth 82 seconds after the third.

Because of the Zapruder film, & motion
picture of the sssassination, was running at

fourth shot in frame 318, one can count back-
ward and closely approximate the moments
in the ilm when the other shots were fired.

If the scoustios experts were wrong about
which impuilses were shots, they stand a good
chance of being wrong in stating which
impulses were shots and from where they
originated. Thus, if we are to accept this
study—and with it, the conspiracy conclu-
sion—-then we must accept the scenario of the
assassination it necessarily tmplies. There are

msajor problems with this scensario.

First, the committet has concluded that
the second shot was the one that passed
through both President Kennedy snd Gov-
ernor Connally. Although the evidence is ir-
refutable that one bullet did do this, it could
not have been fired at this time. According
10 the acoustics study, the second shot oc-
curred 6.65 seconds before the fourth.

A little multiplication and subtraction
yields the conclusion that the seoond sbot
should have at or near frame 191.
A 1ook at frame 181 and those surrounding it
shows that Governor Connsllys wrist was
well above his chest, glmost 1o his neckline,
at this moment Buti, the bullet exited ap-
proximately 4 inches below his right nipple
and entered his wrist travelllng downward.
Fifteen or so frame later, Connally's wrist 1s
substantially Jower. It 18 &t thiz point, or
somewhat ter, when Connally ts obltterated
from view by a eign, that it is Hxely he was
shot.

. Becond, the acoustics study concludes that
two shots were fired from the area of Os-
wald's perch within 1.66 seconds of each’

-other. Unless there were two gunmen firing

from the window (a frighteningly compli-
cating concept for which there is no évi-
dence), we must conclude that Oswald fired
those two shots, )

PRI expert testimony to the Warren Com-
mission indicated that Oswald rifle could
not be reaimed and refired in Jess than 2.3
seconds. Speaking before the House Assas- -
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sinstions Committes on Dec. 859, 1978, Chief
Counsel Biakey sald: '“Prelimipary tests are
sufncient to oast tnto saricus Goubdt the pre~
vioualy established time and intervals.” That
evening the committes reached ita eonclu-
aon. Blakey palieved that tests not yet con-
ducted woul® Q@emonstrate thst Oswald
could have fired twios with 8 hit oo the
seocond ahot within 1.86 seoonds.

However, in an {nternal memorandum to
committee miembers dated March 22, 1079,
Blaxey stated that of six test shooters, in-
cluding “four expert marksmen,” fixing a
total of 85 ahells, “no one achieved this de-
gree of proficiency.” Thus, not only does it
appear unlikely that Oswald fired twice with
8 hit on the second shot within 1.66 seconds,
1t may be humanly impossiblie to 8o so, If
Oswald dld pot fire those shots, then the
impulses thought to be shots were not shota.
This simply negates the credibility of the
acoustics study and its conclusions.

Third, a reconstruction in 1964 by the
Warren Commission showed that between
frames 168 and 210 there was an oex tree
whose branches and leaves obscurred Os-
wald’s view of his target, except for a brief
opening at frames 185-186. As was noted
above, the sooustics study places the second
shot at frame 181,

Thus, the acoustics study necessarily im-
plies that Oswald fired blindly and hit his
target. This illogical behavior i1s magnified
when one considers that Oswald had an un-
impeded stretch of approximately 100 yards
and several seconds in which to kill the
_President. beginning a mere second later.

. It seems clear that the necessary implica-
tions of the acoustics study are not con-
sistent with a reasonable scenario of the
assassination of President Kennedy. Thus, it
appears doubtful that the acoustics experts
were correct in concluding that a shot origl-
nated from the grassy knoll. .

Why did the committee oonclude there
WwWas ® conspiracy? Congressman . Robert
Edgar, a dissenter from the conclusion, may
have put it best when he ssid: “We did &
great job up to the last moment, when in our
focus on the sacoustics we falled to give
proper weight to other findings of the
investigation.” . B

(8hanin ter easlsted Congressman
Robert Edgar in his work on the House As-
sassinations Committee. He is the son of
Arlen Specter, the former Philadelphia Dis-
trict Attorney and counsel to the Warren
Commission, which investigsted the Xen-
nedy assassination.)
CorNELL LAw BCHOOL,

Ithaea, N.Y., July 30, 1975.

Mr. EDWIN QUTHMAN, )
Editor, The Philadelphia Ingquirer,
Philadelnhia, Pa.

Drar Mz. GurEMan: Bhanin Spector’s
plece (“The JFK iracy Theory Does
Not Hold Up,” (7/33/78)) does an injustice
30 the work of the Select Committee on As-
“sassinations; it also raises questions about his
objectivity and competence.

z

The continued, almost exclusive concen-
tration by 8pector and others on the ocon-
spiracy conclusions of the Select Commit-
tee ignores other important findings amd

Y~ "~ recommendations. The Committee also eOne

cluded, for example, that no governmental
agency, foreign or domestic, was involved
in either the President’s or Dr. King's mur-
Qer; and it made a variety of valuable rec-
ommendations, including the preparation of
& “White Paper” by the Departmer* ~f Jus.
tice to settle doubts about the
‘study, and the enactment of chart
tion by the Congress to preven
harassment campaign by the P.F
to that conducted sgainst Dr. K!

= .

Bpector's piece also misstates the XKwd-
Dady oconspiracy oonclusion: st &id not, in
fact, rest on the sooustioal study ajone. The
Final Beport explicitly premises the oon-
clusion on four factors: 1) an inadequate
1984 oonspiracy investigation that preciudes
reliapoe today on its no oonspiracy finding:
3) a finding of associates, who had the mo-
tive t0 murder the President, of Oswald and
Ruby who were unknown oOr unappreciated
by the Warren Oommission; 8) the inability
©of the Committee to rule out the complicity
of ocertaln individuals; and 4) the scientific
fact of two shooters. Reading Spector's piece,
1 wonder if he read the Final Report, an
indispensable prerequisite to discussing it
much less criticieing it,

m

Contrary to Bpector’s assertion, no evi-
dence is ‘“aharply inconsistent™ with the
acoustical study. Proving that Oswald shot
the President, does not prove that another
was not also involved. In addition, it is &
half-truth to say that no one *saw” the
second gunman. In fact, & policeman, 8
Becret Bervice Agent, and & Korean veteran
(over whose head the third shot was fired) —

among others—said they “heard” the shot.

from the knoll as well as the shots from the
Depository. Others “saw" gmoke on the knoll.
(Modern guns do emit white gases.) Finally,
footprints were found behind ,the knoll
fence, and & policeman accosted a suspicious
person behind the fence, who identified
himself as & Secret Bervice agent, even
though no agent acknowledges being in that
ares. As Bpector does not note, these facts,
to0, put the Kennedy oconspiracy finding “in
perspective.” -
e } :
The Committee itself acknowledged tha

the term “conspiracy” had varylng meanings
and might be misunderstood, as Bpecter com-
ments. Yet it also observed, rightly I believe,
that it had a duty to be candid. If two per-
sons acted in concert to assassinate the Presi-
dent, that was & “conspiracy,” no matter
how unpleasant the word sounds. To have
used some euphemistic variation would have
been an unfortunste attempt to sugarcoat
the truth. (We have enough of sugarcoating
by government now. That—a&nd not the
truth—is the cause of mistrust of govern-
ment.) No one who reads the Final Report—
something I recommend to Specter as well as
‘others who seek the truth—will fail to under-
stand the proper sense in which the term was

- v

Specter 18 #ight in saying that acceptance
of the 1 study tmpilies the acceptance
of ita Enation scenario. But he is egre-
gionsly wpbng In describing it. Bpecter's cal-
W. for example, imprecise; they

1¥ do not reflect such distinctions as
sverage running time of the camera, cor-
rected time of the tape, and time of trigger
pull as opposed to time of impact. According
to the acousticsl study, the first shot, not
noted by Specter, occurred around Zapruder
frame 156-161. It 1s, a8 such, consistent with
QGovernor Oonnally’s testimony, rejected by
the Warren Commission, that he heard the
first ahot, reacted to it, but was not hit by
1t. Connally ean, in fact, be seen in the film
t0 turn to his right at 162-187. (The startled
reaction of s little girl can also be seen in
the background.)

The second shot occurred around 188-181.
Contrary to Bpecter, Oonnally’s wrist is not
in sight during these frames, much less high
or his chest; from the configuration of his

© T <=mw.the wrist appears to be on

Dop o R
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impossible” $o ahot
the weapon ts the acoustical study indicat:

Specter also misisads his resders tn Qs
cussing the tree. Apparently, be has nevt
setn & ¢hild run behind & picket fenc
While the chiid is “obscured.,” be oan b
clearly seen as he runs; the mind's eye il
in the detalls. In any event, the trigger pu
was probably 187, not 191, which is near &«
if not right at, the break In the follage. Th
acoustical study, therefore, hardly implie
“blind firing.” aa Bpecter suggests.

”

When former President Ford appeared be
fore the OCommittee, he was asked why th
work of the Warren Oommission had falle:
on such hard times. (80% of the America
people do not beliesve Oswald acted alone.
The former President sald its critics had “de
liberately or negligently misled the America:
people by misstating facts and omitting cru
cia) facts . . . .” EHe also noted that peopl
had not resd the Warren Commission’s Re
port. Mr. Bpecter's piece seems to be follow-

"ing in that tradition. It also seems to be les:

an objective study of the work of the Com-
mittee than an eflort to vindicate a father;
{t also calls into question the quality of the
stafl work that supported Congressman Ed.
gar's dissent to the Committee's conspiracy
conclusions.
Bincerely yours,
Q. ROBIRT BrLAKYY,
Professor of Law,

(Former Chief Oounsel and 8tafl Direc.
sor, HSCA)) @

01910
GENERAL LEAVE

Mr. MAVROULES. Mr. Speaker, 1 ask
unanimous consent that all Members
may have 5 legislative days in which to
revise and extend their remarks and in-
clude extraneous material on the subject
of the special order speech today by the
gentleman from New York (Mr. MUR-
PHY).

The BPFEARER. 15 there objection to
the request of the gentleman from Mas-
sachusetts? . g

There was no objection.

CONFERENCE REPORT ON
8. 737
* Mr. BINGHAM submitted the follow-
ing conference report and statement on
the bill (8. 737) to provide authority to
regulate exports, to improve the effi-
ciencies of export regulation, and to
minimize interference with the ability
to engage in pcommerce.

CoxNrIrencE Rrrorr (H. Rerr. No. 56-482)

The committee of conference on the dis-
agreeing votes of the two Houses on the
amendments of the House to the bill (B. 787)
to provide authority to regulate exports, to
improve the efficlencles of export regula-
tion, and to minimige interference with the
abllity to engage in commerce, having met,
after full and free conference, have agreed
to recommend and do recommend to their
respective Houses as follows:

That the Senate recede from 1ts disagree-
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ganm with dangerous nuclear radiae

m .

They will honor thoss who riot iIn New
York but shed not & tear or care s bit
for the fireman or policeman'’s wife who
mourns her husband, Jost in a riot. They
care not a bit for the pliot's wife and
family when he is shot by the terrorist
but let the terrorist die and they will
march in mourning. The left is the same
all over the world and the American
left identifies with other leftists time

after time, issue alter issue, and tech-

gistently merched to the distant drum-
mer from Moscow. -

Note how all of these minority groups
adhere to those who propose violence as
& solution to problems they perceive to
. confront us. Violence fs being made
* credible by the left, Conservatives have
.always opposed it and we continue to
oppose . Bewnre

who do it under the guise of civil rights
or humanitarian concerns.®

PERSONAL EXPLANATION

(Mr. HANLEY asked ahd was given
 permission to extend his remarks at this
point in the Recorp.)

voted “aye.”

I would have voted “no” on rolicall No.
510, the Rousselot amendment to the
ternporary
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to the attention of my colleagues in-

quires about them. I include in the
Rzcorp at the conclusion of my remarks

to inform the House, however,
that I see a pattern developing of unin.
formed criticism. It is to be particularly
regretted that some of this criticlam
stems from individuals assoctated with
the Warren Commission. The commit-
tee did not reach a harsh judgment on
the work of the Commission, even though
the committee concluded that the Com-
mission was in error on the question of
conspiracy in the President’s death. The

.committee concluded:

{Clriticiam leveled at the Commission had
often been biased,

was undeserved. (Final Report, p. 257)

The committee also observed:

Contrary to the allegations of some critics,
the Commission waa not part of s sinister
Government cover-up of the truth. The Come-
mittee found that the Commission acted In

circumstances. (mu Report, p. 258)

Nevertheless, public ecriticlsm has
been made of the, ttee's report that
reflects such a profound lack of under-
standing of port and its underly-
ing evidence £t I am moved to say to
our critics the obvious: First read, then
criticize. :

In this connection, I would lke to draw
to the attention of my colleagues three
recent attacks on the report and replies
made to them by the cammittee’s farmer
chief counsel.

1 include the following In the Rscomn:
A list of the volumes of the commitiee's
report; and a series of articles and let-
ters dealing with the report,

SUPERINTENDENT OF DOCURENTS, US. GOVERNMERT
PRINTING OFFICE, WASHINGTON, D.G.
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_~ [The Kennedy Assasstnation])
THR SrcoNd-QUNMAN EYNDROME
(By David W. Belin)

On Priday December 29, 1978 the House
Select Committee on Assassinations pube
lished its “SBummary of Findings and Recom-
mendsations.” The orchestration was perfect.
The release was embargoed “until 12:00 mig-
night, Saturday December 30, 1078 or for
publication in AM. editions of newspapers
dated Bunday December 81, 1978."

'x?obo.mthocommittetmtoreedto
conclude, as did the Warrem Oommission,
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But then ths Committes went on to state,
in the -next division of its summary:
B. Scientific acoustical evidence establishes
& high probability that two gunmen fired at
President John F. Kennedy.'. ..
When I first read the newspaper reports
of the conclusions of the Select Committee,
I was shocked at how readily the Committee
had swallowed hook, line, and sinker, the er-
roneous testimony of the so-called acoustical
experts. They initially claimed there was &
80 per cent possibility that a second gunman
fired at President Kennedy. Later, this was
changed to a 85 per cent poesibility. But re~
gardless of whether they say it was a 50 per
cent possibility or a 68 per cent poesibility,
the truth is to the contrary. There was no
second gunman,
The only gunman seen ab the time of the
tion was the gunman whom wit
nDesség saw fire from an upper-gtory window
of ths Teaxs School Book Depository (TSED)

* Bullding. When' the police went insige to

search the buflding and came to that window,
which was located on the southeast corner
of the sixth fioor, they found three cartridge
cases. As the police continued their search in
the TSBD Building, they found a rifie, stuck
between cartons of books near the back stair-
way on the sixth floor. Irrefutable ballistic
evidence proved that the cartridge cases’
found - by the assassination window came
from that rifie, to the exclusion of all other
weapons in the world.

Similarly, inside the presidéntial 1imousine
there were two ballistically identifiable trag-
ments of the dullet that struck President
Kennedy’s head. These bullet fragments
came from that rifie. At Parkland Memorial
Haspital there was a nearly whole bullet that
dropped off Governor Conually’s stretcher.
This bullet came from that rifie.

‘Who owned the rifie? Lee Harvey Oswald.
It was relatively easy to trace the ownership
of the rifie through the serial number. The
Warren Commission obtained copies of the
arder blank used to purchase the rifie through
the malil. It was in Oswald’s writing. We had
copies of the postal money order used to pay
for the rifle. This was In Oswald’s writing.
The rifie was shipped to Oswald's post office
box.

There was another weapon shipped to that
same post office box. This was the pistol used
in the murder of Dallas Police Officer J. D.
Tippit, which occurred approximately 485
minutes after the assassination of President
Kennedy. I have called the Tippit murder the
“Rosetta Stone to the solution of President
Rennedy’s murder.”

A Dallas citizen, Johnny Calvin Brewer,
who worked in a shoestore near the scene of
the Tippit murder, was the key witness in the
apprehension of Oswald. He heard about the
murder on the radio, then heard police girens

coming down the street and a suspiclous« -

looking person duck into his store-front area
and stay there until the police sirens ebbed.
Then tbe person, who out to be Os-
wald, left the shoestore and sneaked into the
Texas Theater, a few doors away. Brewer
followed Oswald into the theater and had
the cashier call the police.

When the police arrived, the house lights
were turned on, and Brewer pointed out
Vswald. As policemen approached, Oswald
pulted out a revolver. Carrying a concealed
gun is a crime. The fact that Oswald had
such a weapon on his person and drew it
in those circumstances is, in itself, highly
suspictous.

Irrefutable aclenttﬂn evidence proved that
this revolver, to the exclusion of all gther-
weapons in the world, was the weapon that

the cartridge cases that witnesses
saw the murderer of OfMicer Tippit toes away
a8 he left the scene of the murder. In ad-
dition there were six eyewitnesses who saw
Oswald either at the Tippit murder scens or

_ tunning away from {t, gun in hand, and who
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ooncluslvely tdantmad Oswald a3 the gun-

'I'he combination of Oswald’s actions at
Brewers shoestore and in the theater,
coupled with the oclentmc ballistics testl-
mony linking this gun with the murden of
Tippit, coupled with the positive identifica-
tion by six independent eyewitnesses, makes
the solition to the Tippit murder an open-
and-shut case. There can be no doubt that
Lee Harvey Oswald killed Officer Tippit.

After Oswald was apprehended at the
Texas Theater, he was taken to the Dallas
police station and interrogated. Of the 8chool
Book Depository employees who were inside
the building at the time of the assassination,
Oswald was the only one who fied the buud-
ing after the assassination.

the course of his interrogation,.

During
Oswald claimed that he did not own the rifle
found on the sixth fioor of the TEBD Bulld-
ing. As a matter of fact, he claimed he did
Dot own any rifie at all. The Warren Com-
mission, lh searching Oswald's possessions
in & garage in the Dallas suburb of Irving,
where Marina Oswald was staying with the
Paine family, found a picture of Oswald with
a pistol and a rifie and also found & negative
of the picture, as well as Oswald’s camera.
When Oswald was confronted with the pice
ture showing him holding a rifie, he claimed
that it was not a genuine photo, but rather
was & composite with his head on someone
else’s body.

Oswslduad.uheued about other key
matters in the course of his interrogation.
When one has a photographic negative and a
camera, it can be determnined whether or not
that particular negative came from that cam-~

era. Incontrovertible scientific evidence con- .

firmed the fact that this picture of Oswald
holding the rifle was taken with Oswald’s
camera, to the exclusion of all other cameras
in the world (Marins Oswald sdmitted in
testimony before the Warren Commission
that she took the picture.)
Meanwhile, no one saw a gunman firing
from the grassy knol erea—although people
were ih a position to see the grassy xnoll area’
at the time of the asassination. The area was
searched and no cartridge cases wers found.
Finally, there was the overwhelning medical
evidence that all the wounds to Governor
Connally and President Kennedy came from
bullets fired from behind—not from the right
fropt, whers the grassy knoll area was lo-
cated. Governor Connally’s physicians unani-
roously sgreed. The physicians performing
the autopey President Eennedy unani-

isfled wi ese conclusions. ‘As & result, in
1968 A General Ramsey Clark ap-
pointed & of physicians to re-examine

1east one shot struck Kennedy from the front.
An independent panel of physicians selected
hy the Rockefeller Commission reviewed the
eviderce once eagain. They unanimously
reached the sams conclusion: All the shots
that struck President Eennedy and Governor
Connally came from behind.

The first chairman of the House Belect
Oommittee on Assassinations—Congressman

" Henry Gonzalez—fell victim to the misrepre-

sentations of assassination sensstionalists,
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aaserting, at the outast, that a second gun-
man had fired at President Xennedy. The
House Seslect Committes obtained yet an-
other set of experta to re-examine all the
ovidence. After months of investigation, the
Houss Committee was forced to oonclude
that the Warren Commission was right: all
the shots that struck President Kennedy and
QGovernor Connally came from behind and
were fired by Les Harvey Oswald's rifie from
the llnh-noor southsast-corner window of
the TSBD Building.

In the face of thia overwhelming Array of
evidence, one wonders why it was that at the
very end of a multi-million-dollar investiga-
tion the House Belect Oommittee suddenly
adopted the testimony of purported acousti-
cal experts to reach the erroneous conclusion
that a second gunman had fired at Prestdent
Kennedy.

Even i there were not overwhelming evi-
dence to the contrary, common sense would
question this testimony. It is based on the
single sssumption that there was a police
motorcycle at Dealey Plaza whose micro-
phone was stuck open and acted as a trans-
lmmrtoﬂ:epolﬂ.eammwpe&tthsmm
police headquarters.

Now, if the microphone had in fact beer
stuck open, and if the motorcycle had 4
fact been located at Dealey Plaza~di.e., &
the scene of the assassination—not onl
would the microphone have recorded ®y
shots, but it would have recorded other Jow
noises as well. Immediately after the ahota
the motorcads accelerated sharply, and polic
sirens started blaring as it sped toward Park-

land Memorial Hospital. Yet, on the recordec

tape there 1s no sudden sound of motorcycle:
revving up shortly after the so-called ghots
There 18 no sudden sound of police siren
screeching as the motorcade started to rac
toward Parkiand Memorial Hospital. Accord
ing to Harold S. Sawyer, & member of th
House Assassinations OCommittes, polic

-sirens are not heard on the tape until ap

proximately two minutes after the sound
which the acoustical experts claim are th
shots. Purthermore, when the police siren
are heard, nheyuppeartobeapptuem.m
cresting, and then
Congresman Sawyer, who hu filed a dlase:

to the Committee's of Pinding
and Recommendations,” also poilnts out ths
the tape (which 18 really a “Dictabelt”) als
contalns the faint sound of chimes. N
chimes have been found that were in w
at or near the scene of the assassina#ion o
November 23, 1963. On the other hand, the
was one set of chunes which was regular
used at the time of the assassination in ¢
area between Demley Plazza and Parklar
Memoriad Hospital. When this is coupled wii
the sequence of the girens’ nolse and the la:
of the sound of revving-up motorcycle e
gines on the tape, it is consistent with t
possibllity that if there was & motorecyc
with a stuck microphone, it was located {
away from the asssagination acene. This pc
sibility 18 enhanced because the poli
recording of channel 1 shows that there w
indeed a motorcycle with a stuck micropho
located far away from Dealey Plaza

However, et us aasumse that the tape w
made from the stuck microphone of a motx
cycle at Dealey Plaza. Before jumnping to t
conclusion that there was a second gunmt
one must first examins the assumptions up
which the acoustical experts predicated th
conclusions. If those assumptions w
wrong, a8 they were, then the whole aco
tical house of cards collapses.

Por instance, in order for the acoustl

_ experta’ basic assumptions to be correct, y

have to assume that not only was thert
motorcycle in the motorcade whose mic
phone was stuck open, but that the pou'
man used the other channel, channel 1,

stead of channel 2, the channel deslgnm
for use by the motorcade. Furthermore, *

acoustical experts, In performing their te:
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hed to assume that the motorcycle wu at e
certatn location at the time of the shots, and
there is no positive corroborsting physical

_evidence for this assumption.

Moreover there {8 a fundamental error un-
derlying the entire reconstruction by the
scoustics] experts. It 18 demonstrated by the
moving-picture film of- the assassination
taken bdY amateur photographer Abraham
Zapruder. Each frame of this ilm was npum-
bered. A reconstruction of the assassination
by the Warren Commission moved the presi.
dential imousine down the street frame by
frame. Not only were pictures retaken of this
movement from the Zapruder location, but
pictures were also taken through the tele-
scopic sight of the assassination weapon from
the southeast-corner window of the sixth
floor of the Texas School Book Depository
Bullding.

This reconstruction showed that between
Zapruder frames 166 and 210 there was a
tree whoee branches and foliage almost en-
tirely obscured the gunman’'s view of the
target, except for s brief opening at frame
186. Other evidence showed that the foliage
was virtually the same st the time of the
reconstruction as tt had been at the time
of the assassination. After frame 210, there
‘was a clear shot. The cnmera specd was 18.3
frames per second.

Despite the fact that it waa virtually im-
possible for Oswald to see his target between
frames 186 and 210, the scoustical tests were
done on the basic assumption that the ahot
that pasaed through President Kennedy's
neck and then struck Governor Connally
was fired from the sixth floor of the TSBED
Bullding hetween frames 190 and 200 on the
Zapruder film. (Eventually frame 105 was
used as & benchmark.) In making this as-
sumption, the Committee staff ignored the
coinmon sense practicality that the gunman
would not fire when his view was almost en-
tirely obstructed by.a large oak tree, and
when leas than one second later there would
be a clear view of the target—a view that
would continue without any further ob-
struction. Furthermare, the motorcade was
moving relatively siowly—only 11 miles an
hour—and the presidential lmousine was
less than two hundred feet away from the
assasgination window.. |

In essence, then, the acoustical tests were
thus constructed to try to force a square
peg into a round hole by means of highly
implausible assumptions..

Houge Committee members Samue! Devine
and Bob PEdgar have, ke Congressman
Sawyer, indicated that they have great res-
ervations about the second-gunman theory.
In particular, Congressman Edgar hag cone
sulted outside acoustical experts and has
ralsed serious questions concerning the con-
spiracy conclusions of the majority of the
Committee and- its stafl.

There 1s yer additional evidence which
refutes the second-gunman fiction of the
House Committee. For instanee, aa I sum-
marized during a February 4, 1978, appear-
ance on AMeet the Press, there were two im-

- pulses on the tape, approximately a second

apart, which the acoustical experts say rep-
regented the shot that first struck President
Eennedy through the back of the neck and
then passed through to hit Governar Cone
nally. The impulse on ths tape that is at~
tributed to the so-called second gunman—
assuming that the tape was made in Dealey
Plaza—i8 less than a second from the fatal
shot that struck President Kennedy’s head.
When ane takes {nto consideration the rever-
berations of sound bouncing off the high
buildings surrounding Dealey Plara, the so-
called third and fourth shots were really
the impulse from the fatal shot that struck
the President and s second impulse fram
the reverberations, similsr to the two {m-
pulses from the first shot that struck the
President.

8ince the beginning of the Committee’s
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investigation, 1 have repeatedly offered to
come to Washington to testify before that
Committee In an open public hearing. As
recently as January 19, I offered to go to
Weshington at my own expense to testify and
stated that I could show that the acoustical
experts’ testimony was wrong. But the Com-
mittee never saw fit to call either one of the
two Warren Comimission counsel assigned to
what we called Area IT: the determination of
who killed President Kennedy and who killed
Dallas Police Oficer J. D. Tippit. In the course
of my work with the Warren Commission, I
had more first-hand contact with the key
witnesses and the physical evidence than
anyone else in the world. Moreover, I had
served ip 1975 as Executive Director of the
Rockefeller Commission {nvestigating the
CIA, where one of the issues was whether the
CIA was conspiratorially involved in the as-
sassination of President Kennedy.

1 wanted to testify before the Committee
in an open public hearing for several reasons.
Pirst, I belleved I could make s major con-
tribution because of my background and ex-
perience. Also, I am very much concerned
about the credibility of government in gen-
eral, including the credibility and standing
of Congresa in the minds of the American
people. I belleved I could help to ensure
that the investigation and final report of the
House Belect Committee on Assassinations
would stand the test of history.

To be sure, some of the conclusions of the
House Committee are sccurate: Lee Harvey
Oswald was the lone gunman who fired the
shots that struck Presldent Kennedy and
Governor Connally. He also killed Dana.s)Po-
lice officer J. D. Tippit. Neither the CIA, the
Secret Bervice, nor the Federal Bureau of
Investigation was in any way consplntoﬂauy
involved in the assassination.

However, some of the Committee’s conclu-
slons are -inaccurate—and particalarly the
conclusion that there was a second gunman
firing from the grassy knoll. I am confident

. that examination of the entire record of the

House Committee will not substantiate the
theory of a second gunman. Nonetheless,
when this inaccuracy is ulttmately recog-
nized, as I am certain it will be, \n no way
should the issue be forgotten, because the
real Import of the hasty adoption of the sec-
ond-gunman theory 18 not just that the

. Commitiee was wrong. Rather, the crucial

issue 1s why thé Committee was 80 wrong.

I believe there are two major reasons:

1. Almost all the investigation and hear.
ings of the were conducted be-
hind closed dooratThe press did not have
an’ opportunity t&freview and report to the
American peopls”what was taking place over
the twenty- multi-million-dollar in-
vestigation, pt for some orchestrated
public hearipgs in the fall of 1878.

2. The House Select Commilttee on Assassi-
nationa, like virtually all congressional com-
mittees, relied too heavily on its staff. It waa
the staff that basically led the Committee to

reach its erronecus second-gunman concln--

sion.

One may ask why the staff was so intent
on finding a second gunman when the record
as 8 whole did not sustain such & conclusi@n.
One possible hypothesis is that this enabled
it to kill thres birds with dne atone. From
a financial standpoint, this conclusion justi-
fied the expenditure of millions of dollars by
the Committee. From a psychological stand-
point, it enabled the staff, consciously or sub-
consciously, to fustify its own two years of
work. From a political standpoint, it took
the heat off the Committes and its staff,
because even though they said the FBI and
the CIA were not involved, they did nnd
conspiracy, and they stated that their al-

~
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atiscks on the CIA and the FBI. In essence,
the finding of & second gunman wWas a s0p {0
the group of assassination sensationalists led
by Mark Lane and Robert Groden, who for
years have been proclalming Oswald's {nno-
cence in books, radlo and television programs,
and lectures on college campuses across the
country.

There Is some cofroboration for this
hypothésls as to, why the Committee came to
the gecond-gunman conclusion. For instance,
there was great deference pald to assassing.
tion sensationalists during the course of the
entire investigation. There have been sug-
gestjons that some of these people may have
been pald as consultants to the Committee,
slthough I do not know this ta be the fact.
However, I do know that one of the leading
Warren Commission critics, Robert Groden,
was given the opportunity to testify in an
open public hearing, and that I was denied

" that same opportunity even though in re-

cent years I have been called the leading
defender of the Warren Commisslon report.

In addition, we know that in its findings
of consplracy the Committee and its staff
made a very important distinction between
possible pro-Castro and anti-Castro involve-
ment. With reference to the anti-Castro
Cuban groups, the Committee's December 29,
1978 “Summary of Pindings and Recommen-
dations” states:

“The Committee beliewes, on the basia of
the evidence available to it, that anti-Castro
Cuban groups, as groups, were not involved
in the assassination of President Kennedy,
but the availadble evidence does not preclude
the possibility that individual members may
have been {nvolved.” (Emphasia supplied)

On the other hand, with reference to in-
volvement of the Cuban government or pro-
Castro groups, the conclusion of the Com-
mittee was merely that:

“The Committee believes, on the basis of
the evidence avallable to it, that the Cuban
government was not involved in the assassi-
nation of President Kennedy.™.

In other words, despite the fact that
Oswald wes an avowed Marxist and for years
had professed great admiration for Castro
both. orally and in writing, the Committee
made no reference to the posibilfty of pro-
Castro groups being involved, nor did it even
gtate that “the available evidence does not
preclude the possibility that individual
members may have been invoived,” as it did
with anti-Castro groupe. The difference ia
particularly important in light of the de-
termination by the Committee that ft “is
unable to identify the second gunman or ‘r.he
extent of the conspiracy.”

However, although some pecple have ex-
pressed to me their bellef tha: all or some
portions of this hypothesis may be true, it
is purely a matter of conjecture, ard I would
not adopt 1t a8 my own personal view. Rather
I believe that the staff was just plain wrong,
and that in {ts haste to meet various dead-
1ines it failed to take into consideration the
overall record.

When, on November 22, 1875, I called upon

‘Congress to recpen the Warren Commisaion

investigation, I stated that there Were two
major reasons underlying my request:

1. I was confident them, as I am now, that
» thorough independent investigation would
reach exactly the same conclusion reached
by the Warren Commission: the conelusion
that, beyond s reasonable doubt, Lee Harvey
Oswald killed both Preaident John P. Ken-

_nedy and Dallag Police Officer J. D. Tippit.

I belleved that a confirmation of this correct
conclusion of the Warren Commission would
greatly contribute to a rebirih of confidance
and trust in government. -

2. I knew that a thorough and objective -
reopening of the Warren Commission investi-
gation by Congress would vividly {[tustrate
the procesees by which the American publie

, -
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at timss ¢an be misled by sensationalism,
demagoguery, and deliberate misrepresente~
tion of the overall record—techniques that
have been used by virtually all of the most
vocal Warren Oommimsion eritics. I thought
that the exposure of these techniques to the
pubdlic could be one of the most important

. results of the Oongressional reopening of the

Warren Commuission investigation,

Now 1 must conclude that perhaps an
even more important problem has been ex-
posed—the dangers Of secret proceedings
ooupled with excessive reliance on com-
mittee stafls by the Benate and the Bouse.

In & recent oolumn James Reston wrote
that congressional staffs are like ap “unelect-
od hidden legislature™:

Over the years these staff members have
taken On more and more responsibility—
o much so that in some cases they not only
seem PO assist their masters but to replace
them. Btaff members not only write speeches
but conduct hearings, draft legislation, write
committee . reports, negotiate conference
oompromises between the House, mobllize
public opinion, and sdvise lawmakers on
bow to vote. :

In recent years, they have even been von-
ducting investigations at home and abroad,
sometimes on their own, without the pre-
senoe of their chiefs. And with the rise of
subcommittees, each with its own staff, the
oongressional stafl bureaucracy has grown
even faster than the Civil Services in many
of the Executive departments.

When the staff of so0 important & com-
mittee as ‘the House Select Assassinations
Oommittee can allow an investigation of
nearly two years to culminate in a hasty and
srroneous conclusion, backed up by badly
tilted evidence, one' wonders what are the
unseen conssquences. for the Américan
people if the dozens of other committee and
[ ttee staffs, preparing studies on
national defense, taxes, inflation, education,
health, agriculture, business, forelgn policy,
etc,, are similarly falling to apply high stand-

- 4rds of objectivity and thoroughness in their

investigations and reports. .

I would suggest that the issue of the “hid-
den legislature” is one which must be given
high priority as we head into the last twenty
years of this century. The need for examina-
tion is particularly great when the stafts
operate behind closed doors—without the
check and balance of a free press.

In refiecting upon my service az oounsel
to the Warren Commission and Executive
Director of the Rockefeller Oommission, I
have developed a desp conviction that there
18 far too uch secrecy in government. It
was & mistake for the Warren Commission
10 hold all of its hearings in secret. When
1 served as Executive Director of the Rocke-
feller Oommission, I requested that the
Commission bhold open meetings whenever
classified matters were not subject to dis-
cussion. Unfortunately, my request was
turned down by a majority of the members
of the Commission.

Our Coastitution provides for a checks-
and-balances system oOf government. We
all know of the inter-relationships among
the Executive, Legislative, and Judicial
Branches. However, during the past two
hundred years of our history, there ‘has
developed as an essential part of our free

. society a fourth check and balance, which

interlaces with and reinforces the tradi.

tional Legisiative-Executive-Judicial inter- -

relationships. This fourth check is a free
press and the ability of that press to report

- to the American people the basic facts about

the operations of thelr government.
Toward the end of its investigation, the
House Committee staff finally contacted me
and asked that I testify in & nonpublic
hearing when neither members of the Com-
mittee nor member's of the press were pres-

-ent. T refused to appear behind closed doors

and explained my position in & letter to
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the Oommittee and its stafi, I ooncluded
my letter with the following statement:

*. . . Because I believe 30 strongly in the
need for this fourth check and balanoce, I
frankly do not want to participate in any
secret hearing where members 0f the press
are not allowed. § do not necessarily believe
that every single one of your hearings should
have been open to the public, dut I believe
there is much over the past year and a hald
that could have been open to the pubdlic,
‘that was not. For me $0 RNOW appear in &
secret hearing would be to give support to
& course of action that 1 belleve to be un-
sound and against the best interests of the
people in a free society.”

The second-gunman syndrome of the stafl
-of the House Belect Committee on Assassina-
tions is demonstrative evidenoce of how a
congrasional staff can go wrong. Let us hope
that even if the final report of the House
Committee i3 modified, we will have learnt
& lesson from the initial * of
Findings and Recommendations.” That les-
son i3 that we ghould curb the continued
growth of power of congressional staffs, and
we should do everything we can to prevent
excessive. secrecy in the operation of our
government. ‘ .

TIVES,
Washington, D.C, May 6, 1878.
EprToR, :
National Review,

New York, N.Y.

Dxarx Br: Darvid Belin's plece, “Kennedy
Becdnd Assassin, The $8 Million Myth,” (Na-
tional Review 27 April 1879) 4s right out of
Jewis Carroll. Like the Red Queen, he ap-
parently ‘believes in verdict before evidence.
When he read a newspaper report on 20 De-
oember 1978 that the House Belect Commit-
tee on Assassinations had concluded that
there was a second gunman in Dealey PlaZa
shooting at the President, he knew “the
truth (was) to the contrary. There was no
second » .

I find it Aificult to understand how Mr.
Belin could be 0 certain of his facts if he had
not reviewed the evidence on which the Com-
mittee based its judgment. And he could not
have so reviewed it by then, or since, for
it will not be finally published until the )at-
ter part of June, 1979. An unbiased verdict
on the work of the Committee, therefore, is
not yet possible.

When I aceepted the position of Chief
Counsel to the Belect Committee in June of
1977, 1 restudie e 1664 Warren Commis-
sion Report & closely examined its 26
volumes of supborting documents (the Belect
' Committee wil'publish, along with its final
report, apprafimately 80 volumes of ma-
terials on Xennedy and King cases), and I
did not reach a personal judgment about
the validity of the Warren Commission’s
work until the Oommittee had ocompleted
its investigation.

. It 15 useful to review the irresponsibility of

Belin's plece. FFirst, Belin suggests the acous-

tical experts hired dby the Committee are
“so-called” or “purported” experts. Had bhe
reviewed the Committee's record bhe would
have found that the expertise of our acousti-
cal witnesses had been repeatedly accepted
in court, including in the Kent State prose-
cutions and the analysis of the Watergate

Becond, Belln suggests only one gunman
was “seen.” Here he misleads bis readers with
a half truth. A variety of witnesses “heard”
.the pound of szhots from the grassy knoll,
including a Dallas Police Department officer
and a Becret Bervice agent {n the motorcade.
In addition, & young couple on the knoll
dropped to the ground at the time of the
third shot from behind them, since they
knew they were in the second gunman’s line
of fire. Other witnesses saw traces of smoke
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rise from the treed arsa, where the acoustical
experts say the third shot was fired from
behind & wooden fenoe.

The Warren Oommission was unwilling to
credit this testimony in 1964, sinoe it ocould
not then be corroborated. The Acoustical
evidence developed by the Oommittee in
1978 provides that oorroborstion: it ‘now
ocalls for & new evalustion of the 1964 evi-
denoe.

Third, Belln points out that no oartridge

case was found behind the fence. Why
should it be when only one shot was fired?
. When Oswald fired one shot at General
Walker on 10 April, 1963, no cartridge case
was found, yet the Warren Commission did
not use that fact to doubt the reality of
the Walker shooting.

Pourth, Belln questions if the tape record-
ing records sounds from Dealey.Plaga. Why
are crowd noises not sudible? The micro-
phone was mechanically insensitive to them.
Why are not sirens heard immediately after
the sssassination? H.B. Mclain, the officer
with the stuck mike, did not leave the Plaza
with the motorcads, and the sirens do not
appesr on the tape until he catches up with
it on the Freeway on the way to the hospital.
Why are chimes heard on the tape? The
officer’s mike did not have sxclusive control
over the police receiver at headquearters.
Other mikes, if they had stronger signals,
oould also record sounds on the tape.

Having asked questions about the other
sounds on the tape, Belin leaves his readers

. with the suggestion that the stuck mike may

have been elsewhere, but he does not offer an
explanation of how four shots were recorded
over the mike. No tne has suggested that
someone was shooting somewhere else in
Daliss that day. Moreover, the sacoustical
“fingerprint” (the echo structure of the
supersonic bullet and the muegele blast of
the gun in the urban environment of the
Plaza) of the four shots is unique, as “sci-
entifically frrefutable” as handwriting anai-
ysis and the ballistics-evidence he relies on
in incriminating Oswald. For the sound re-
corded on the tape to have been recorded
from somewhere other than Dealey Plezs,
the other place would have to have looked
exactly like Desaley Plaza. Two people don't
have the same handwriting; two guns don't
have the same ballistic characteristics. Two
places do not have the same echo structure.
- Fifth, Belin says there is Do “positive cor-
roborating physical evidence” -that the
motorcycle was in the right place at the
right time. Wrohg. Photographs of Mcla'n
in the right place at the right time appear
in our hearings (Vol. V, pp. 704-20). .

Sixth, Belin suggests that Oswald would
not have fired, as he must have according
to the acoustical evidence, at Kennedy st Z
frame 1985, since a large ogk tree would have
obstructed his view.

Several points need to be made. He mis-
leads his readers when he speaks of a “‘tree.”
(Apparently, also, he has never seen a child
run behind s picket fence. While the chilid
1s “obstructed”, he can be clearly seen as
he runs; the mind’s eye fills in the detalls.
Still pictures taken through the scope of a
rifie mislead). In addition, the Committee's
ballistics experts suggest the shot would
probably have been easy to pul off using
the open fron might, & possibility not con-
sidered {n 19684. In any event, the acoustical
evidence, in fact, points to the area around
Z frame 185-88, not 185, as the time of the
trigger pull of the second shot. The Warren
Commission Report (p. 101) prints a photo
of a break in the foliage at Z frame 186.
Belin is wrong agaln. .

Beventh, Belin suggests that the two shots
(numbers three and four) are really one
shot and its echo. Here the question of ex-
pertise 18 relevant. When Belin qualifies in

.court ag an acoustical expert, I will pay at-

tention to his expert opinion. Common
sense, however, provides an easy answer to
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his suggestion. What he is Yeally saying b
-that the experts confused an echo with the
primary sound. The omly trouble with that
suggestion ia that ahot number three from
the grassy knoll can hot be an echo of shot
number four from the Depository, since even
& four-year-old chlld (including my own)
knows that primary sounds precede, not
follow; thelr echoes. ‘

Eighth, Belln complains that he was not
permitted to testify before the Committee
in public session. Beveral points need to be
made. Belin was given an opportunity to
appear in executive session or by deposition.
If he had chosen to do 30, he could have
made his deposition public. Other Warren
Commuission counsel, including the general
counsel and his principal assistant, saw
nothing wrong with this procedure. In addi-
tion, all members of the Commiasion and
the general oounsel, 1n fact, sppeared before
the Committee in public session, something
Belin knows full well, since he appeared with

. former President Ford, who was & member
of the Commission. The Committee decided
not to call Belin as a witness in a public
session because it felt that he offered little
to the Committee. He had already written a
book, which he had forwarded to the Com-
mittee and the staff. (I read 1t).: He had
nothing new to say. He did not play a par-
ticularly key role in the work of the Warren
Commission. _

Eis testimony about the workings of the
Commission would have been cumulative.
The Committee had already heard from most
of his fellow stafll counsel. In addition, his
testimony about the basic facts 0f the Een-
nedy sassassination was second hand. The
Committee preferred to get its facts first
hana.

Ninth, Belin offers a theory as to why the
Committee went wrong; he blames 1t on the
stafl, and says that the Commitiee’s work
was conducted in secret. Several points need
to be made.

I have been associated with the work ot
OCongressional Committees for almosat twenty
years. No Committee that I have ever worked
with was more democratic, knowledgesble,
or more in control of its OWn processes than
the Belect Committee on Assassinations.
Belin 1ibels able men like Btokes and Devine
of Obio, Preyer of North Carolins, Dodd and
McKinney @f Oonnecticut, PFithian of In-
Aiana, SBawyer of Michigan and Fauntroy of
the District of Columbia, who labored bard

‘on both cases. Indeed, the -Belect Oommittee -

was mare democratic, knowledgesble, and
enore in control of its processes than was the
Warren Comrmission. I make that judgment
based on & two year study of the Warren
Oommiission and personal experience with
the Select Committee. Belin’s suggestions to
the contraty cannot be similarly rooted in
fact, since he has not made any *study of
the processes of the Belect OCommittee. His
. theory is like so much of what he complains
about on the part of Warren Commission
eritics; it 1s not based on tact.

Belin’s secrecy comment is ironic. ’I‘he War-
ren Commission held one day of public hear-
togs. Belin, who was Executive Director of
the Rockefeller Commission, 'was not able
to persuade his own Commisxion 40 do much
better. In fact, the Select Committee held
almost forty days of public hearings on the
evidence gathered in {ts two year investiga-
tion of the Eennedy and King cases, where
the Committee's wark was open to public
scrutiny.

The Committee’s invstagnuon was not
held in public for reasons that are only too
obvious. The reputations of living and dead
men were at stake. The Committes had a
duty to evaluate its evidence before it was
made public. Belin knows the character of
many of the allegations {n the Kennedy case.
Even though they are irresponsible, they had
to be checked out, at least confidentlally.
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IWould he have bad the Oommittes do ofher-
wise?

Finally, 1t is tronic that the ares that
Belin complains about most was, 1n fact,
largely conducted in pudlic. The tape and
1t svaluation became public in
July 1678 at the time of the Committee’s
refunding. The acoustical reconstruction in
Dallas In August 1078 was done with the
media held back, but none the Jess present.
The September public hearing that produoed
the B0-50 testimony was the first cut st
analyxis of the August socousticeal evidence.
The work was finished in October and
November and the 955 plus data developed;
1t was made public in Decembdber. The Com-
mittee's processes were deliberste and
largely public in the crucis] area. What else
eould the Committee have done?

Lastly, Belin grumbles that the Committee
“guddenly” made up its mind at the last
minute. The Committee had the basic acous-
tical evidence in July. It knew then what it
portended, It all depended on what the final
verdict of the scientists was. That came in

.November. When should the Committee have

made up jta mind, except at the end when
all the evidence was in?

When President Ford appesred before the
Committee on 21 Beptember, 1978, accom-
panied by Mr. Belin, he was asked by Oon-
gressman Devine why the work of the War-
ren Commission bhad fallen on such hard
times. The President identified three reasons.
Pirst, be sald that its critics had “deliber-
ately or negligently misled the American
people by misstating facts and omitting eru-
clal facts. . . .” Becond, he suggested that
many people were cynical. Third, he observed
that people had not read the report.

I suggest that Mr, Belin should take the
advice of his client. The Belect Committee
should be accorded, at least from former
Warren Commission staff members, better
Ireatment than they themselves received. Mr.
Belin pught to do better in the future.

Bincerely,
. ‘G. ROBERT BLAKXY,
Chtef COumcl cnd Staff Director,

TH: Casr Ammn A Oowsmucr
{By David W. Belin)

In early December 1878, the members of
the House Belect Committee on Assassins-
tions were reviewing coples of a preliminary
draft fina) report. After nearly iwo years of
work and the “exrpenditure of $58 miilion,
they had concluded that Lee Harvey Oswald
was the lone gunman who had killed Presi-
dent Eennedy, wouided Texas Governor John

Connally and Dallas Police Officer J. D.
Tippit. There 0 conspiracy.

It was & based on an investigation
conducted in ost total secrecy, except for
a few weeks ol ¢ hearings carefully or-
chestrated by ‘G. Robert Blakey, chief coun-

sel of the commitiee staft.

Less than three weeks later, one of the
btggestmp-nops in recent Congressional his-

ry occurred. The 600-plus-page report Was

jected and on Pridsy, December 29, 1978,
the committee .pproved & nine-page Bum-
mary of Pindings snd Recommendations,
which econcluded that although. Oswald was
the assaasin, there was & conspiracy involv-
ing an unseen second gunman. This invisible
person supposedly fired a single shot from
an elevated portion of land known as the
grassy knoll, located to the right front of the
Presidential }imousine. According to the com-
zittee summary, this ahot missed Pruldent
EKennedy.

Although the location of the claimed sec-
ond gunman was barely 100 feet from the
Presidential limousine, the invisible shot also
missed Governor Oonnally and everyone else
in the Presidential limousine; it even missed
the limousine.

‘Who was this second gunman? Why would
he fire only once? Why were no cartridge

= o
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casts found? The oommittes revertad to it
loak ©f secrecy, merely promising & final
report around the first of April. That dead-
lne wes not met because Blakey and the
remalining members of the Stall were having
trouble with their second-gunman theory.

Three members of the committee aid not
agree with the second-gunman theory, which
whs predicated almost solely on the testi-
mony of acoustical experts. Earlier an expert
had asserted a 50 percent degree of certainty
in his conclusions. In the middle of Decem-
ber, two new experts came forward and de-
clared, along with the original expert, that
they were 085 percent certain. Despite the
continuing doubts of three members of the
comrmittee, the change in the experts’ opinion
from 50 percent oertalnty to 65 percent was
the cause of the flip-fiop. Having served as
counsel to the Warren Oommission, I know
that regardiess 0f whether the acoustical ex-
perts say they were 50 percent certain or 66
percent certain, they are nevertheless wrong:
There was no second gunman,

In the first place, all of the physical evi-
Qence points to a single gunman, Only one
gunman was seen At the time of the assassi-
nation, and witnesses saw him fire from the
aixth-ficor window of the Texas Bchool Book
Depository. Three cartridge cases were found
by that window; a nearly whole bullet was
found st Parkland Memorial Bospital on Gove
ernor Connally's stretcher; and two balllsti-
cally identifiable portions of the bullet that
struck President Kennedy's head were found
inside the Presidential limousine. Ballistic
evidence proved those cartridge cases, the
bullet and the bullet fragments all came
from Oswald’s rifie, which was found by t.
back stairway of the sixth floor of the
Depository. His palmprint was on the rifie,
his fingerprints were on the paper bag used
to carry the rifie tnto the buliding, and be
matched the physical description given by a
witness who had seen the gunman take aim
and fire the last shot.

Oswsald had ordered the rifie through the
mail and had had it shipped to his post-
office box in Dallas—the same place his pistol
had been shipped to. He was apprehended
with the pistol in his poesession. Tins was
the weapon he used to kill Dallas Police Ofi-
-cer J. D. Tippit on November 22, 1088, ap-
proximately 45 minutes after the assazsina-
tion of President Kennedy. 8ix eye witnesses
oonclusively identified Oswald as the gun-
man at the Tippit murder scene, or.the man
running away from the Tippit murder scene

with gun in hanpd.

In contrast, the acoustical evidence rests
on & number of implausible assumptions.
For instance, if the Dallas police tape 18 &
genuine tape of the assassinetion, why did
it not pick up the sound of motorcycle en-
Eines revving up as the motorcade sped to-
ward Parklsnd Hospital? Why are police
mirens not immediately heard? Why does one

" hear the faint sound of chimes, although no

chimes were found to de in use at or near
the scene of the assassination?

But even assuming the tape is genuine, the
theory of the acoustical experts rests upon
false assumptions made when the initlal
acoustical data were taken, including the
location of the motorcycle at the time the
Airst shot was fired.

However, I believe there {5 an issue of far
greater importance thanthe technicalities.
of the acoutical evidence, That issue con-
oerns the ramifications of = secret Congres-
‘sional investigation coupled with excessive
‘delegation of powers to the committee stafl.
The House Select Commmittee on Assassins-
tions {s & microcosm of this compound prob-
‘Jem. The committee’s erroneocus conclusion
concerning Jack Ruby is the most vivid ex-
ample 0f the pitfalls of this process.

In The New York Times of Sunday, June 3,
‘Wendell Rawls Jr. reported that, according
to a “oommittee source,” the final
+#will contend” that Jack RBuby *stalked”




Cenera! and who was undertaking substane
tial law-enforcement sfforta sgailnst orga-
nized crime.

Rawls also reported that “the committes
discounts Ruby’s statament before his own
death that he had killed Oswald so that the
President's widow would be spared a return
to Dalias, we'e she might be forced to relive
the ahattering moments of the assassination
a8 3 witneas At Oswald's trial.” The commit~
tee azserts that the story was “ooncocted by
his lawyer.” :

It ssamad the perfect and for the investi-
gation. Who would defend crime?
And, more particularly, who would defend
Jack Ruby, now that he is dead?

If there had been a full series of public
bearings, the allegations of Ruby's involve-
ment 1o & consplracy could never have been
seriously sustainsd because of the testimony
of one person—a rabbi who was living in
Dallas at the time of the tion and
who is the most t living withiees
on the issue of possible involvement of Jack
Ruby in a conspiracy. -

His name is Rabbi Hillel Sliverman. Rabbi
8Bllverman did not know Jack Ruby very well

Delieve, but it i neverthelsss true—the com-
mittes stafl, during the entire multimillion-
dollar, two-year investigation, did not even
1y to take Rabbi Sliverman’s testimony. He
would have testified had he been callsd.

Lot us go back to Mondsy, Nov. 36, 1983,
after 8 weekened of national beresvement

Rabdb! Hillel Blilverman to de called wpon
& member of his Conservative congregation.
‘The bronsed, handsome rabbi of Congrega-
tion Shearth Ixrael In Dallas M4 not relish
“the task. Mevertheiess, he felt an obligation
1o call upon Jack Ruby, who, the day before,
ad committed a prurder witnessed by mil-
lions of Americans on theilr televigion
SCroens.

The name of Jack Ruby’s victim, of course,
was Lee Harvey Oswald, who on the previous
Triday, Nov. 22, had murdersd both Presi-
@ent John P. Kennedy and Dalas Police
Officer J. D. Tippit.

Police had started 10 grill Ruby befare he
was able $t0 reach a lawyer. Ruby told Rebbi
Bliverman that he ramembered telling ome
o the policemen on Sunday, “I wes afrasd
that Mrs. Kennedy would be asked to return
to Dallas for the trial.” That single state-
ment pcontradicts the elaim of the Houme
committee staff that Ruby’s story wes “con-
cocted” by his lawyer. .

There are many other facts which aiso con-
tradict the conctusions of the House som-
fmities. Por instance, Iate on Priday might
after the assassination, Ruby went to the
Daliss police stetion and walked {nto a press

geted walting to seé Oswald appesr.
s minute or two—at 11:31 AM.—Oswald,
flanked by police officers, stepped out of the
basamant elevator and walked through the
dark oorridor toward the area wbere Ruby

police escort. Ruby generally ®varrjed & gun,
and when he saw Oswald, he took out his
gun and pulled the trigger. The police
wrestled Ruby to the fioor and he cried out,
1 am Jack Ruby.”.

From that first visit on Nov. 25, Rabbl

Mrs, Xennedy from having to come dack for
the trial of Lee Hurvey Oswald

"There were jpany in Dallas—undoubtaedly
s majorit believed that the murder
of Oswald : part of an overall iracy
to a President Eennedy. Prankly.
when I cams to Washington in early
Jan to serve as assistant counsel 0

‘Therefore, ot one of my fivst trips to Dal-
a8, 1 visited Babbi Siiverman or an informml
basis. We had become friends the previous
summer on & study mission to Israel. As One
friend to anciher, I told Rabbl Bitverman
that I recognived that what was sald tn the
intimacy of his conversations with his con-
gregant was privileged, but I ‘wondered
whether or not he had any question about
the existence of § postible conspiracy. Silver.
J0An was unequivoeal in his response: “Jack
ZRudy s sbsolutely innocent of any eon-
.pmy.n ~ . .

1 sxXed Rabbl Sllverman if he was certaln
of thia. “Without & doubt,” he replied. Al-

.

- on aspects of the

grew out of an attempt on my part to prove
that there was more than oOne gunman.

was Lee Harvey Oswald. The medical experts
o! the House Assassination Oommittee, a8
well as an independent panal of medical ex-
perts selected by Attorney Qenera) Ramsey
Clark In mmnd an independent pansl se-
lected by Rockefeller Commission in
1978, oorrobarsted the fact that all of the
shots that struck President Kennedy and
Governor Ocnnally came from behind, The
House committee corroborated the conclu-
sion of the Warren Commission that the
bullet that struck Governor-Connally first
passed through President Kennedy's neck.

Another ares I was conocerned about was
poseible xnowledge of conspiracy or invalve-
ment in & conspiracy of Marina Oswald, the
aszsassins widow, and Jack Ruby. I wanted
both to undergo polygraph testz, snd I
started with Marina,

In s written memorandum, I pointed out
some inconsistencies In Interviews with Ma-

_Jins with the F.BI. and I also stated that s

substantial portion of her testimony was not
subject to tests Of credidiiity De-
cause it concerned their lifée together tn
Russia. I also said that if under a poly-
§Taph examination &t was to be thown that
“Marina had Bot been truthful in her tes-
timony, it couid throw sn entirely new Iight
tion.”

]
|
X

'3

quest was demisd.
Onos the commission had decided against
using & polygraph for Marina  Oswai, I

though he was convinced -that Ruby was
Dot mvolved in a conspirscy In the azsas-
sination, the world wotld never be .con-
vinced unless Ruby took a polygraph exafn.
inxtion. I also told Aim that the Warren
Oornmission would mever ask Rubv to sub-
mitt to one and that the only way this conld
be acoomplished would be to have Ruby
himset! make that request of the Warren
Commission. _ .
Rabhi Sfivermman, of course, had s majyr
dflemma. On the one hand, Buby was rep-
résented by fegal counsel xnd 1t was up %o
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the lawysrs to Oeclde whether or not Jeck
- Buby would submit %0 the test. The test
oould undermine the legal defanse of tempo-
rary insanity. On the other hand, Rabbi Bil-
verrnan was absolutely convinced that Ruby
was innocent of any oonspiracy, and he rec-
©ognised that & polygraph examinstion would
be & major step in oonvineing the peopls of
Dall

as. ) )

In April 1964, Rabdi Silverman discussed
bis dilemma with me. My position was very
stmple: Ruby had already been convicted of
murder. The situation could not be much
worse. Burely, if he was innocent of any oon«
spiracy, he should come forward and volun-
teer to take the test.

FMnally. Rabb! Silverman sgreed to try to
persusde Jack Ruby to ask for the test to
coincide with his testimony before the War-
ren Commission.

On June 7, 1964, Barl Warren and Gerald
Ford went to the Dallas County Jail to in-
terrogate Jack Ruby. At the beginning of

Ruby’'s testimony, he said, “Without a le-’

detector test on my testimony, my verbal
statements to you, how do you know {f I am
telling the truth?”

His attorney interrupted him and eald,
“Don't worry about that, Jack.” But Ruby
was not to be denied, and he continued, “I
would like to be able to get a lie-detector
test or truth serum of what motivated me
to do what I did at thut particular time. ...
Now, Mr. Warren, I don’t know if you got
any confidence in the lie-detector test and
the truth serum and so on.”

Chief Justice Warren replied, *1 oan't tel
you just how much confidence I have in
it, because it depends s0 much on who is
taking it, and 8o forth. But I will say this
to you, that if you and your oounsel want
any kind of test, I will arrange it tor you, 1
would be glad to do that, if you want it. X
wouldn't suggest a lie-detactor test to testify
the truth. We will treat you just the same
a8 we do any other witness, but if you want
such s test, I will arrange for it

And Ruby replied, “T do want 1t.”

- Ruby then described to Chief Justice War-

Ten his actions during the weekend of the
assassination, which culminated in his kill-
ing Lee Harvey Oswald. Just as he had told
Rabbl Hillel Silverman about watching the
eulogy by & rabbl on television on Baturday
morning, Nov. 233, Ruby told Chief Justice
‘Warren:

“He went ahead and eulogized that here
is & man that fought in every battle, went
10 every oountry, and had to come back to
Ahis own country to be shot in the back,” and
Ruby started crying. After regaining his com-
posure, he continued and t0ld about reading
& letter to Caroline on Bunday morning in
the newspaper. “And alongside that letter
on the same sheet of paper was a amall com-
ment in the newspaper that, I don't know
how it was stated, that Mrs. Kennedy may
have to come back for the trial of Lee Har-
very Oswald. That caused me to go lixe I did,
I don’t know, Chief Justice, but I got 8o car-
ried away. And I remember prior to that
thought that there has never been another
thought in my mind; I was never malicious
toward this person. No one else requested me
t0 do anvthing. I never spoke to anyone
about attempting to do anything. No sub-
versive orcanization gave me any idea. No
underworld person msade any effort to con-

:cgt me. It all happened that SBundey morn- .

*The last thing I read was that Mrs. Ken-
nedy may have $a come back to Daillas for
trial for lee Harvey Oswald, and I don't
nor Tha: 1. o T e e

8 ., but to tell the

truth word for word.” £olng
-Ruby then went into some detail about
how he happensd to be at the scene. After
telling ebout how he had gone down the
ramp into the pouoeAMon basemsnt. Ruby
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aald, “Tou wouldn't have enough time %
have any conapiracy....1 realise it is & ter-
rible thing 1 have donse, And it was a stupid
thing. but I fust was oarried away emotion-
ally, do you follow that?” -

Ohilef Justios Warren replied, “Yes; I do
indeed, avery word *

Ruby then continued, “I bad the gun in
my right hip pocket, and impulsively, If that
18 & correct word here. I saw him, and that
is all I oan say. I didn‘t care what happened
to me. I think I used the words, ‘You killed
my President, you rat’ The next thing, 1
was down on the fioor”.

+0 the woras of Ruby, *1 wanted to ghow
my Jove for our faith, being of Jewish faith,
and I never used the term, and I don’t want
%0 go into that—suddenly the feeling, the
emotional feeling came within me that some-
‘one owed this debt to our beloved President
t0 save her the ordeal of comming back. I
don't know why that came through my
mind.” -

As & matter of fact, although Ruby told
Chief Justice Warren that he didn't “want to
§0 into that,” and although Ruby was not
particularly religious, Rabb! Bllverman in a
oonversation with me recently satd that when
he first asked Rudby to tell him what hap-
pened, Ruby replied, “I aid it for the Jews of
America.”

In his testimony before Chief Justice War-
ren and Gerald Ford, Ruby added one more
facet to his story: “A fellow whom I sort of
1dolized ‘is of the Catholic faith and s gam-
bler. Naturally, in my business you meet
people of various backgrounds.

“And the thought came, we were very close,
and 1 always thought a lot of him and I
knew that Kennedy, being Catholic, 1 knew
how heartbroken he was, and even his pic-
ture—of this Mr. McWillie—@iashed across
me, because I have s great fondneas for him.

“All that blended into the thing that, like
& screwball, the way it turned out, that I
thought I would sacrifice myself for the few
moments Of saving Mrz, Kennedy the dis-
ecomforture of coming back to rial.”

Warren asked Ruby whether or not he
knew Oswald. Buby replied, *No.”

Ruby was asked whether or not he knew
Dallas Police Officer J. D. Tippit. who wes
murdered 45 minutes after the assassination
by Oswald. Ruby said there were three Tip-
pits on the force, but the one he knew was
not the one who wes murdered on Nov, 23.
Ruby maintained, “I am as innocent regard-
ing any conspiracy as apy of you gentlemen
in the room, and 1 don’t want anything to be
run over lightly.” .

8ix weeks later, pn July 16, 1864, the War-
ren Commission nfade arrangements to have
Ruby's testimonyf taken before a court re-

porter while y was undergoing a lle-
detector test. Phe man administering the test
was one of & lest in the field, F.BI. poly-
graph o ¥ Bell P. Herndon. -

- At the verylast minute, Ruby’s chief coun~
sel, Clayton Powler, tried to stop the test. He
told Arlen' Specter, the representative from
the Warren Commission, that Ruby had
changed his mind. But Specter was not to0 be
¢denied and had the tourt reporter start
transcribing what was taking place. Reluc-
tantly, Powler sdmitted, “He says he's going
to take this test regardless of this lawyers,
and he says, ‘By God, I'm going to take the
test.’ ™ . - -

What did the test show? According to the
test results, Ruby's testimony before the
‘Warren Commission was the truth. Also, ac-
oording to the test results, Ruby answered
the following qQuestions truthfully:

Q. Did you know Oswald before Nov, 23,
16637 :

A. No,

Q. Did you assist Oswald
tion?

A. No.'

Q. Between the assassination and the

intheaasassinn-

‘xnew Oswald?

shooting, did anybody you know tell you they'
~
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A No. :
N:’mdmlhootdenMcoomm

A. No. : .

Q. Is everything you told the Warren Comn-
mission the entire truth?

A. Yes. .

Q. Did any foreign infiuence cause you to
shoot Oswald? i . ‘

A. No.

Q. Did you shoot Oswald because of any
influence of the underworld?

A. No.

Q. Did you shoot Oswald in order to save
Mrs. Kennedy the ordeal of s trial?

A. Yes,

Q. Did you know tbe Tippit
killed?

A. No.

In 1075 there was a rebirth of interest in
the whole question of President Kennedy’s
assassination. A majority of the American
people, it appeared, did not believe in the
conclusions of the Warren Commission, and
in November of that year 1 called for Oon-
gress t0 reopen the investigation of the assas-
sination. I sajd that any thorough, objective
investigation would reach the same conclu-
sion s8 the Warren Oommission, that Lee
Harvey Oswald was the lone gunman who
killed President Kennedy and Officer Tippit.
I believe that & confirmation of this finding
would contribute to renewed confidence and

“trust in government, and I also belleved that
it would illustrate the processes by which
the American public at times can be misied
by sensationalism, demagogy and deliberate
misrepresentation of the overall record. Vir.
tually all of the Warren Commission critics
bhave used such techniques, and I thought
exposing them to the public could be one
©of the most important results of the Oon-
gressional reopening of the Warren Oommis-
sion investigation.

At that time, I also sald that an objective,
thorough investigation would disclose that
Jdack Ruby wes innocent of any conspiracy.
1 believed that because of my discussions
with Rabbi S{lverman, coupled with Ruby's
testimony, the absenoe of any direct evidence
linking Ruby with a conspiracy, the results
of the polygraph examination, and becasuse
of one other factor, & happenstance, that
changed the course of history.

‘Oswald was scheduled to be transferred
from the eity jall at the police stastion to
the county jall several blocks down the street
at approximately 10 «.m. on 8unday, Nov. 4.
Before the scheduled transfer, be was to
undergo the third of a series of interrogations
by Capt. Will Prite, the head of the homicide
section of the Deallas Police Department, and
representatives of the Becret Bervice and the
rBI.

If no one else had jolned the group, Oswald
would have been transferred on schedule,
long before Jack Ruby ever got downtown.
However, another person entered the inter-
rogation room BSunday morning. He was
Postal Inspector Harry D. Holmes, and he
had helped the F.BI. trace the money order
that Oswald used to purchase the rifie with
which he killed Precident Kennedy. Holmes
had also helped the P.BI. trace the owner-
ship of the post-office box that the rifie (and
the pistol that Oswald used to kill Officer -
Tippit) waa shipped to.

When I took Inspector Holmes's testimouy,
I asked him: “Just what was the occasion
of your joining this interrogation? How aid
you happen to be there?”

-Holmes replied: “I had been in and out
of Captain Prite’'s office on numerous oc-
casions during this two-and-a-half-day
period. . s

“On this morning I had no sappointment.
I actuslly started to church with my wife.

that ‘was

- Igot to church and I said, “You get out. I am

going down and see if I can do something
for Captain Fritz. I tmagine he is as sleepy
as Iam’ ) .
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*80 1 drove directly on Gown to the police
station and walked in,-and as 1 4id, Oaptain
Fritz motioned to me and mid, ‘We are

_getting ready to bave s last interrogation

with Oswald before we tranafer him to the
oounty jall. Would you 1liks %o join ws?

“1 sald, T would.'"”

After Oaptatn Pritz, the Tepresentative of
the BSecret Bervice, and also an PBJI. agent
who was present, finished their interrogatiod
of Oswald, Captaln Prite turned to his friend,
Postal Inspector Holmes and asked whether
or not Holmes wanted to interrogate Oswald.
While the invitation from Captain Pritz was
highly unusual, Holmes jumped st the op-
portunity, and the interrogsation continued
for another half hour or more.

Ruby shot Oswald approximately five min-
utes after he, Ruby, left the Western Union
office. Had Inspector Holmes continued on to
church with his wife that morning and not

_ &t the last minute jolned the interrogation

session with Oswald, the length of interrogs-
tion would have been ghortened by more
than half an hour. Jack Ruby would never
have had the opportunity to kill Oswald.

In early June 1978, wben I read for the
first time that the House Committee staff
was aaserting that Ruby may have been in-
volved in a conapiracy and that Ruby's law-
yers “concocted™ his elaim that bs shot
Oswald in order to save Mrs. Kannady the
ordeal of coming back to Dellas, I imme-
diately wrote Chairman Louis Stokes of the
House Beloct Committee on Assassinations.
As 1 had done on previous occasions going
back to March 9, 1877, 1 asked for an oppor-
funity to appear before the Bouse Select
Committee in a public session. Chairman
Btokes never replisd to my injtial letter. 1
wrote him and the other members of the
committee on Nov. 82, 1977, and 1 received o
reply from Representative Richardson Preyer,
chalrman of the subcommittee dealing with
the assassination of President Kennedy. Can-
gressman Preyer wrote: “Bob Blakey and 1
have discussed your appearance befors the
committee and he assures me that he plans
80 invite you.”

Finally, in July 1978, & committes staft
member nqumd that I come to Washing-
tan to appear, not before the committee but
before members of the staff in & closed hear-
ing. T have had long experience with closed
bearings. going back to my service as counsel
to the Warren Oommission in 1964 and in
1975 as executive director of the Rockefeller
Commission investigating the CIA. I felt 1t
was & mistake for the Warren Commission to
hoid all of its hearings In secret, and I spe-
eifically requested that the Rockefeller Com-
mission hold open meetings when classified

matters were not under discussion. Unfor-

tunately, my request was turned down by a
_majority of the members of that commission.
Like the members of the Warren Commission,
they wanted everything to be eontained in
one final report rather than released plece-

I reviewed this by telephone with the staff
of the House committee and then wrote a
letter, with copies to each member of the
committee, in which I declined to appesrina
secret session. In that letter, I concluded:
*“I happen to have a deep philosophical con«
viction of the need for more openness in gov-
ernment and perticularly the

~for a free press to report on the activities 6f

government wherever possible.

*“I do not necessarily belleve that every
single one of your hearings ghould have been
open to the puble, but I bhelleve there is
mruch over the past year and a half that could
have been. For ms now t0 appear in a secret
hearing would be to give support to a course
of action that I believe to be wmsound and
against the best interests of the people In a
free society.

“Therefare, I mrust respectfully decline
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yoUr TegUESt T appear ot & SecTet meviing
whers naither e press Dor Members o e
somemitiss aTe presmut. Bowever, I would e
wary happy to coms o Washington 6o appear

‘in an open pubdlic hearing before your entire
sommittee

. X belleve that there o & mmjor
contribution that 1 can make because of my
dbackground and experience (although I am
mnaturally dissppointed that I was not calied
eariier when I believe T could have made an
even greater impact before your investigs-
tion was substantialy compieted) .”

The committee stafl was adainant in its
poeition. They said there was not enough
time for me to appesr betore the committee,
and they also refused to have any public
hearings other than those that were per-
sonally orchestrated by the stafl, Finally, in
an eflort to break the logjam, I agreed to
appear before the stafl, rather than the
committee itself, as long 8 it was an open
hearing. However, from firsthand experience
with the Warren Commission and Rocke-
feller Commission, I know (and advised the

mernbers of the committee) that the flepod- -

tions or testimony of witnesses where oom-
mittee members are not present does not
have nearly the impact that testimony be-
fore the committee itself does. Blakey re-
fused to allow members 0f the press to be
present at & staff meeting; therefore, I aid
not appear.

Assassination unnuonm were permit-
ted to testify befors the committes anad were
included in the limited public hearings,
where they made thelr many false claims.
But the committee nhever gave me & CoOr-
responding opportunity, although in recent
years I have been called the lealding Qe-
fender of the Warren Commisaion BReport. 1

' know that there were many areas where 1

oould have made s major oontribution to
the committee {Z I had had the oppoartunity
£0 appear, particularly because of my unique
position as the only person in the world who
served with the Warren Oommission who
als0 served with the Rockefeller OCommission
and saw everything in the fiies of the CIA.
concerning the assassinstion of President
Kennedy.
aueduponmyupeﬂawint-odm
most widely publicissd commissions of thia
eentury, it is sy firm conviction that one
of the greatest dangers to our freedom 1is
sxcesxive secrecy and the harm It does t0
the vital check-and-balance system of &
democratic socisty. The way Oongressional
stafls work today eompounils the problem.
Thmm;.mmemmmlaton.
have become like “hidden lvglslatures,” op-
erating beneath the surface,

vestigations ix’'the mame of, and on behm
~of, elected resentatives who themselves
Go not hipé enough time to perform the

work. Th {gﬂ members feed questions to
the rep tatives, write reports in the
name of 4he tatives, and lead the
slected’ representatives of the people down
e primrose path until it ts too late for the
representatives t0 do anything.

The House-Select Committee on Assassi-
nations is & microcosm of Capitol HUl. I
know that the report of the Bouse SBelect
Committee on Assassinations will not stand
the -test of history. When people examine
fuch fallures as the absence of any testimony
from Rabbi Bllverinan,the fallure to consider
the happenstance of Postal Inspector Holme's
missing church that fateful Bunday morning,
and all of the other inadequacies that will
come to light, the folly of the multimilion-
dollar supersecret nvestigation will become
clear to all.

This report should stand as s ‘perpetual
monument to the tinderbox combdination of
excessive powers of Oongressional stafls,
oombined with the exceasive dmngers of
ultrasecret investigations.

Only through e vibrant free press oan
these dangers de overcome. And they must

Septenider ﬂ,-«bﬂ

‘Ooawnia law

Drax Bu: Dtvldlann‘lphee {"The Oiee
Against " F/18/T9) B ot of
Oarroll's Alice in wonde_rland. As the Red
Queen, he believes In verdict bBefore evi-
dence; be “knew™ the Select Committee on
Assassinations was wrong sbout a second

shooting st President Xennedy
“defore he read the OCommittee's Final Report.
Those interested in the truth should read
the Report. Mr. Belin's piece refiects prej-
udice and seriously misleads through half-
truths and false statements.

First, Mr. Belin suggests that the OCommit-
tee's indIng was bdased “almost solely” on
scoustic testing, yet he does not review the
additional evidence. On the other hand,
when he observes that the physical evidence
(other than the acoustical) points to a sin-
gie gunman—it does not negate a second

—he sets out additional testimony.
Mr. Belln, therefore, presents a distorted
picture. In fact, & policernan, a Becret Berv-
ice agent, a Korean War veteran (over whose
head the third shot was fired), among oth-
ers, mid they heard the knoll ahot. Dthers
saw smoke. (Modern guns do emit white
geses.) Pootprints were also found behind
the knoll fence, and a podceman accosted,
trut released an individual behind the fence,
who identified himself as a Becret S8ervice
agent, even though no agents acknowledged
having deen there.

BSeconq, Mr. Belln imitially guestions: why
noenrmagecase?non!ycnemotmnred.
no case need be ejected. Why only one ahot?
Oswald’s third ahot hit the President’s head
.7 of & second after the second gunman fired.
Obviously, the knoll gunman thought he
had killed Kennedy. Why fire again? Why
8o motoreytle sounds on the tape of the
race t0 Parkiand? They are, In fact, present.
Why no police sirens heard Immediately?
The oficer remsained in the Plaza for a tlne.
Why ® chime? The police headquarters
Yeceiver conld record sounds from more
than one mike. The chime was elsewhere.
Sfr. Belin then suggests the motoreycle

-ttsel! was elsewlwere, even though the Com-

mittee published photos of the officer in
the Plaza in the right pince at the right time,
and the authenticity of the tape ts estab-
Mehed by other scientific evidence, as noted
fully in the Report.

Thoird, questioning tive Committee's rejec-
tion of Ruby’s supposed motive: to save
Mres. Kennedy from bhaving to return for &
trial, Mr. Beln suggests Ruby was not part
of s oconspirecy. Rabbl Silverman’s testi-
mony that Ruby told hhm he had told =
policeman of the motive before he saw his
Inxyer may be scoepled without questton.
(Bpecial Agent Sorrels 80 toid the Warren
Commisgion.) In fact, Ruby probably led

gests

was wholly fabricated by the first tawyer.

_ Pourth, t0 underwrite the motive story,

Belin points to a 1964 polygraph, given by

one of the FBI's “ablest”. He does not note

that Ruby was disgnosed as s *“psychbotic
ressive” and that the FBL, in fact, recom-





